
 

 Τα αρσενικά σε-ος σχηματίζουν  την κλητική του ενικού σε -ε ( αντίπαλε) .Εξαιρούνται μερικά 

βαφτιστικά και οικογενειακά, καθώς και μερικά κοινά παροξύτονα: Γιώργο, γέρο, Μανολιό, 

Αλέκο κ.ά. 

 Τα οξύτονα και παροξύτονα ουσιαστικά σε-ος όπως ο ουρανός, ο φίλος τονίζονται σε όλες 

τις πτώσεις στην ίδια συλλαβή. 

 Μερικά προπαροξύτονα σε-ος κατεβάζουν τον τόνο στην παραλήγουσα σε τρεις πτώσεις: 

γενική ενικού, γενική και αιτιατική πληθυντικού. Π.χ.ο κίνδυνος, του κινδύνου, οι κίνδυνοι, 

των κινδύνων, τους κινδύνους. 

 Άλλα ,όπως τα σύνθετα και τα κύρια ονόματα ανθρώπων, διατηρούν τον τόνο στην 

προπαραλήγουσα. Π.χ. ο αντίλαλος ,του αντίλαλου ,οι αντίλαλοι ,των αντίλαλων, τους 

αντίλαλους. 

 

1. Γράφω στο τετράδιό μου τα παρακάτω ουσιαστικά στη γενική του ενικού γενική και 

αιτιατική πληθυντικού. 

 

ο υπάλληλος_______________ 

ο δάσκαλος________________ 

ο έμπορος__________________ 

ο άνθρωπος________________ 

ο κυνηγός__________________ 

ο ταχυδρόμος_______________ 

ο πρόεδρος___________________ 

ο λαχανόκηπος______________ 

ο ανήφορος________________ 

 

 Παιδιά διαβάστε τώρα στο Ανθολόγιο το παρακάτω κείμενο: 

 
http://ebooks.edu.gr/modules/ebook/show.php/DSDIM-C106/332/2261,8529/ 
 

 Κι ύστερα σκέφτηκε φωναχτά ……διαπίστωσε εκείνη. Να μετατρέψετε αυτό το κομμάτι του 
κειμένου από τον ευθύ λόγο σε πλάγιο και να το στείλετε στο mail της τάξης. 

 Δημιουργήστε με όποιον τρόπο θέλετε( κολάζ, ζωγραφιά..) την χελωνίτσα και τα όσα αντίκρισε στην 
παραλία που γεννήθηκε. 

 

http://ebooks.edu.gr/modules/ebook/show.php/DSDIM-C106/332/2261,8529/

